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Abstract (en)
The invention relates to a two-shaft vacuum pump (1) having a pair of claw rotors (4, 5; 6, 7; 8, 9) rotating in a drawing chamber (11, 12, 13), which
pair forms together with the drawing chamber wall a suction side (47) and a pressure side (48); in order to prevent solid particles which have entered
in the drawing chamber from being deposited, it is proposed to arrange on the pressure side (48) of the drawing chamber (11, 12, 13) the port (49)
of a purge gas line (52, 53); with the aid of a purge gas fed through the port (49), the particles can be held suspended and conveyed out. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung bezieht sich auf eine Zweiwellenvakuumpumpe (1) mit einem im Schöpfraum (11, 12, 13) rotierenden Klauenrotorpaar (4, 5; 6,
7; 8, 9), das gemeinsam mit der Schöpfraumwandung eine Saugseite (47) und eine Druckseite (48) bildet; um zu verhindern, daß sich in den
Schöpfraum gelangende Feststoffpartikel ablagern, wird vorgeschlagen, auf der Druckseite (48) des Schöpfraumes (11, 12, 13) die Mündung (49)
einer Spülgasleitung (52, 53) anzuordnen; mit Hilfe eines durch die Mündung (49) zugeführten Spülgases können die Partikel in der Schwebe
gehalten und ausgefördert werden.
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